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Rickard Åhman Persson (SD) 
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Linda Eklund (L) 
Bengt-Göran Svensson (S) 
Sadiye Altundal (V) 
Håkan Fäldt (M) 
Jacqueline Maly (SD) 
Juan-Tadeo Espitia (S) 
John Eklöf (M) 
Anton Sauer (C) 
Anders Skans (V) 
Shler Murad Bradostin (S) 
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Nejad (S) 
Anders Nilsson (S)  ersätter Sofia Hedén (S) 
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Nicola Rabi (M) §§66-84 ersätter Farishta Sulaiman (M) 
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Bo Mats Brogren (M) §§77-92 ersätter Josefin Anselmsson (M) 
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Amanda  Traneborn (M) §§88-92 ersätter Linda Obiedzinski (M) 
Jenny Bengtsson (SD)  ersätter Michael Hård af Segerstad (SD) 
Bo Stefan Claesson (SD)  ersätter Jörgen Grubb (SD) 
Nina Jakku (V)  ersätter Carin Gustafsson (V) 
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Marek Lakatos (V) §§66-68, §§80-92 ersätter Boel Pettersson (V) 
Isabel Enström (MP) §§66-84 ersätter Mohamed Yassin (MP), §§85-92 ersätter Stefana 
Hoti (MP) 
Joel Laguna Ascacivar (L) §§85-92 ersätter Sara Wettergren (L) 
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Amanda Johannesson (S) §§76-92 
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Martin Molin (C) 
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Louise Lagerlund (stadsjurist) 
Martin Ljungberg (nämndsekreterare) 
Pernilla Mesch (nämndsekreterare) 
Magdalena Bondeson (sektionschef) 
Kent Andersson (ordförande revisorskollegiet) §§66-77 
Per Lilja (vice ordförande revisorskollegiet) §§66-77 
Ann-Mari Ek (direktör stadsrevisionen) §§66-77 
Adrian Kasperczyk (politisk sekreterare (L)) §§66-78 
Amanda Lindblad (politisk sekreterare (MP)) §§66-79 
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Aron Regnéll (politisk sekreterare (M)) 
Charlotte Frank (politisk sekreterare (L)) §§66-84 
Erik Carenholm (politisk sekreterare (S)) 
Oscar Rauer (politisk sekreterare (S)) 
Sofie Valfridsson (politisk sekreterare (V)) 
Tena Kotvas (politisk sekreterare (L)) §§66-88 
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ÄRENDELISTA 
§66 Upprop och ordförandens upplysning angående webbsändningen av 

kommunfullmäktigesammanträdet 
§67 Val av justerare 
§68 Inkomna frågor 
§69 Fråga från Tony Rahm (M) till Anders Rubin (S) om att ändra riktlinjer för 

att möjliggöra för kommunanställda att kunna ställa upp som 
deltidsbrandmän 

§70 Fråga från Magnus Olsson (SD) till Sara Wettergren (L) om hur 
skolverksamheter påverkas av besparingar 

§71 Fråga från Emma-Lina Johansson (V) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om 
FN-initiativet The Shift 

§72 Fråga från Emelie Nyman (C) till Sedat Arif (S) om att förenkla processen 
för utskänkningstillstånd för företagare 

§73 Fråga från Anfal Mahdi (V) till Sedat Arif (S) om justering av riksnormen 
för försörjningsstöd utifrån det samhällsekonomiska läget 

§74 Fråga från Anders Andersson (V) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om 
utredningen om trygghetsboenden 

§75 Fråga från Linda Obiedzinski (M) till Sara Wettergren (L) om insatser för 
att säkerställa att fristående aktörer kan bedriva förskoleverksamhet 

§76 Personalredovisning 2022 
§77 Årsredovisning 2022 Malmö stad 
§78 Uppföljning av intern kontroll 2022 
§79 Detaljplan för del av fastigheten Rosengård 131:25 i Jägersro i Malmö (Dp 

5671) 
§80 Uppdrag budget 2021 - Utveckla och förbättra arbetet med en 

serviceinriktad myndighetsutövning 
§81 Översyn av föreskrifter för den kommunala arkivvården i Malmö 
§82 Revidering av ägardirektiv för Sydvatten AB 
§83 Trafikförsörjningsprogram för färdtjänst och riksfärdtjänst i Malmö stad 

2022-2024 
§84 Reviderade riktlinjer för färdtjänst i Malmö stad 
§85 Motion av John Roslund (M), Tony Rahm (M) och Helena Nanne (M) om 

förstahandskontrakt för våldsutsatta kvinnor 
§86 Motion av Niels Paarup-Petersen (C) och Charlotte Bossen (C) om att ge 

förtur i bostadskön till personer som bor på skyddat boende 
§87 Motion av Anders Skans (V) om stöd till Fossilnedrustningsavtalet, Fossil 

Fuel Non-Proliferation Treaty 
§88 Valförslag och avsägelser 
§89 Anmälan av inkomna skrivelser till kommunfullmäktiges sammanträde den 

27 april 
§90 Anmälan av inkomna ärenden som ännu inte underställts 

kommunfullmäktiges prövning 
§91 Interpellation från Marek Lakatos (V) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om 

kommunalt ansvar för brottsförebyggande arbete 
§92 Interpellation från Jacqueline Maly (SD) till Sedat Arif (S) om resultat på 

olika arbetsmarknadsprojekt 
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§ 66 Upprop och ordförandens upplysning angående webbsändningen 
av kommunfullmäktigesammanträdet 

 
Sammanfattning 
Ordföranden uttalar att "det särskilt ska upplysas om att vid kommunfullmäktiges 
sammanträde, liksom vid den vidare hanteringen av varje enskilt sammanträde, tillämpas 
gällande integritetslagstiftning vid all behandling av personuppgifter. De som deltar i 
kommunfullmäktiges sammanträde erinras om att de inte får röja enskildas sekretess". 
  
Upprop förrättas. 
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§ 67 Val av justerare 
 
Sammanfattning 
Ordföranden meddelar att protokollet justeras den 10 maj 2023 kl 13.00 på stadskontoret. 
Kommunfullmäktige utser Juan-Tadeo Espitia (S) och Anders Olin (SD) att jämte 
ordföranden justera protokollet. 
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§ 68 Inkomna frågor 
 
Sammanfattning 
Emma-Lina Johansson (V) har anhållit om att till kommunstyrelsens ordförande Katrin 
Stjernfeldt Jammeh (S) få framställa en fråga om FN-initiativet the Shift. 
  
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid 
dagens sammanträde. 
  
Tony Rahm (M) har anhållit om att till hälsa-, vård- och omsorgsnämndens ordförande 
Anders Rubin (S) få framställa en fråga om att ändra riktlinjer för att möjliggöra för 
kommunanställda att ställa upp som deltidsbrandmän. 
  
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid 
dagens sammanträde. 
  
Magnus Olsson (SD) har anhållit om att till grundskolenämndens ordförande Sara 
Wettergren (L) få framställa en fråga om hur skolverksamheter påverkas av besparingar. 
  
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid 
dagens sammanträde. 
  
Anfal Mahdi (V) har anhållit om att till arbetsmarknads- och socialnämndens ordförande 
Sedat Arif (S) få framställa en fråga om justering av riksnormen utifrån det 
samhällsekonomiska läget. 
  
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid 
dagens sammanträde. 
  
Anders Andersson (V) har anhållit om att till kommunstyrelsens ordförande Katrin 
Stjernfeldt Jammeh (S) få framställa en fråga om utredningen om trygghetsboenden. 
  
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid 
dagens sammanträde. 
  
Linda Obiedzinski (M) har anhållit om att till grundskolenämndens ordförande Sara 
Wettergren (L) få framställa en fråga om att säkerställa att välfungerande fristående aktörer 
kan bedriva förskoleverksamhet i Malmö. 
  
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid 
dagens sammanträde. 
  
Emelie Nyman (C) har anhållit om att till arbetsmarknads- och socialnämndens ordförande 
Sedat Arif (S) få framställa en fråga om att förenkla processen för utskänkningstillstånd för 
företagare. 
  
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid 
dagens sammanträde. 
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Beslutsunderlag 
• Fråga från Emma-Lina Johansson (V) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om FN-

initiativet The Shift 
• Fråga från Tony Rahm (M) till Anders Rubin (S) om att ändra riktlinjer för att 

möjliggöra för kommunanställda att kunna ställa upp som deltidsbrandmän 
• Fråga från Magnus Olsson (SD) till Sara Wettergren (L) om hur skolverksamheter 

påverkas av besparingar 
• Fråga från Anfal Mahdi (V) till Sedat Arif (S) om justering av riksnormen för 

försörjningsstöd utifrån det samhällsekonomiska läget 
• Fråga från Anders Andersson (V) till  Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om 

utredningen om trygghetsboenden 
• Fråga från Linda Obiedzinski (M) till Sara Wettergren (L) om insatser för att 

säkerställa att fristående aktörer kan bedriva förskoleverksamhet 
• Fråga från Emelie Nyman (C) till Sedat Arif (S) om att förenkla processen för 

utskänkningstillstånd för företagare 
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§ 69 Fråga från Tony Rahm (M) till Anders Rubin (S) om att ändra 
riktlinjer för att möjliggöra för kommunanställda att kunna ställa 
upp som deltidsbrandmän 

STK-2023-673 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 68 medge Tony Rahm (M) att till hälsa-, vård- och 
omsorgsnämndens ordförande Anders Rubin (S) få framställa en fråga om att ändra 
riktlinjer för att möjliggöra för kommunanställda att kunna ställa upp som 
deltidsbrandmän. 
  
Anders Rubin (S) besvarar frågan. 
  
Tony Rahm (M) yttrar sig. 
  
Frågan intas som bilaga 1. 
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§ 70 Fråga från Magnus Olsson (SD) till Sara Wettergren (L) om hur 
skolverksamheter påverkas av besparingar 

STK-2023-676 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 68 medge Magnus Olsson (SD) att till 
grundskolenämndens ordförande Sara Wettergren (L) få framställa en fråga om hur 
skolverksamheter påverkas av besparingar. 
  
Sara Wettergren (L) besvarar frågan. 
  
Magnus Olsson (SD) yttrar sig. 
  
Frågan intas som bilaga 2. 
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§ 71 Fråga från Emma-Lina Johansson (V) till Katrin Stjernfeldt Jammeh 
(S) om FN-initiativet The Shift 

STK-2023-672 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 68 medge Emma-Lina Johansson (V) att till 
kommunstyrelsens ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) få framställa en fråga om FN-
initiativet the Shift. 
  
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) besvarar frågan. 
  
Emma-Lina Johansson (V) yttrar sig. 
  
Frågan intas som bilaga 3. 
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§ 72 Fråga från Emelie Nyman (C) till Sedat Arif (S) om att förenkla 
processen för utskänkningstillstånd för företagare 

STK-2023-684 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 68 medge Emelie Nyman (C) att till 
arbetsmarknads- och socialnämndens ordförande Sedat Arif (S) få framställa en fråga om 
att förenkla processen för utskänkningstillstånd för företagare. 
  
Sedat Arif (S) besvarar frågan. 
  
Emelie Nyman (C) yttrar sig. 
  
Frågan intas som bilaga 4. 
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§ 73 Fråga från Anfal Mahdi (V) till Sedat Arif (S) om justering av 
riksnormen för försörjningsstöd utifrån det samhällsekonomiska 
läget 

STK-2023-682 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 68 medge Anfal Mahdi (V) att till arbetsmarknads- 
och socialnämndens ordförande Sedat Arif (S) få framställa en fråga om justering av 
riksnormen för försörjningsstöd utifrån det samhällsekonomiska läget. 
  
Sedat Arif (S) besvarar frågan. 
  
Anfal Mahdi (V) yttrar sig. 
  
Frågan intas som bilaga 5. 
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§ 74 Fråga från Anders Andersson (V) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) 
om utredningen om trygghetsboenden 

STK-2023-680 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 68 medge Anders Andersson (V) att till 
kommunstyrelsens ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) få framställa en fråga om 
utredningen om trygghetsboenden. 
  
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) besvarar frågan. 
  
Anders Andersson (V) yttrar sig. 
  
Frågan intas som bilaga 6. 
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§ 75 Fråga från Linda Obiedzinski (M) till Sara Wettergren (L) om insatser 
för att säkerställa att fristående aktörer kan bedriva 
förskoleverksamhet 

STK-2023-683 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 68 medge Linda Obiedzinski (M) att till 
grundskolenämndens ordförande Sara Wettergren (L) få framställa en fråga om insatser för 
att säkerställa att fristående aktörer kan bedriva förskoleverksamhet i Malmö. 
  
Sara Wettergren (L) besvarar frågan. 
  
Linda Obiedzinski (M) yttrar sig. 
  
Frågan intas som bilaga 7. 
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§ 76 Personalredovisning 2022 

STK-2022-1447 
 
Sammanfattning 
Personalredovisningen är komplement till Malmö stads årsredovisning. Syfte är att ge en 
övergripande bild av personalåret som gått. Redovisningen kan fungera som ett verktyg för 
att identifiera styrkor och utvecklingsbehov inom personalområdet för eventuell vidare 
analys och åtgärder på kommunövergripande- eller förvaltningsnivå. Kommunstyrelsen 
föreslås godkänna Personalredovisning 2022. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige godkänner "Personalredovisning 2022". 
  

2. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att följa och stödja 
förvaltningarnas arbete med att utveckla åtgärder för att främja ett hållbart och 
förlängt arbetsliv. 
  

3. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att identifiera behov av 
insatser och utveckling av åtgärder för att fortsatt stärka chefs- och ledarskapet 
tillsammans med stadens förvaltningar. 
  

4. Kommunfullmäktige ger nämnderna i uppdrag att fortsätta utveckla arbetet med 
chefens förutsättningar som ett led i att fortsatt stärka chefs- och ledarskapet. 
  

5. Kommunfullmäktige ger hälsa-, vård- och omsorgsnämnden och 
funktionsstödsnämnden i uppdrag att redovisa effekter av föreslagna och vidtagna 
åtgärder för att minska personalomsättningen särskilt avseende sjuksköterskor samt 
för att minska användningen av extern bemanning. 

   

Beslutsgång 
Magnus Olsson (SD), Janne Grönholm (MP), Sara Wettergren (L) och Anders Rubin (S) 
yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
  
Under överläggningen i ärendet yttrar sig även Anfal Mahdi (V), Amani Loubani (S), John 
Eklöf (M), Anders Andersson (V), Håkan Ask (SD) och Anton Sauer (C). 
  
Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 230412 § 92 med särskilt yttrande (SD) 
• Förslag till beslut KSAU 230403 § 140 
• Kommunledningens förslag till tilläggsbeslut 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230403 Personalredovisning 2022 
• Personalredovisning 2022 
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§ 77 Årsredovisning 2022 Malmö stad 

STK-2023-253 
 
Sammanfattning 
Årsredovisning 2022 för Malmö stad överlämnas till kommunfullmäktige för godkännande. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige godkänner Årsredovisning 2022 för Malmö stad. 
  

2. Kommunfullmäktige avsätter 886 mnkr till resultatutjämningsreserv. 
  

3. Kommunfullmäktige beslutar att nämndernas resultat 2022 inte medför några 
justerade kommunbidrag eller justerade investeringsramar för 2023. 
  

4. Kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet åt kommunstyrelsen, nämnder 
och  beredningar samt andra av kommunfullmäktige tillsatta organ avseende deras 
förvaltning av kommunens medel. 
  

5. Kommunfullmäktige lägger med beaktande av ”Synpunkter och iakttagelser” 
årsredogörelsen för år 2022 till handlingarna. 

   

Beslutsgång 
Fullmäktiges ordförande Carina Nilsson (S) redogör inledningsvis för sin skrivelse av den 
18 april 2023, i vilken hemställs 
 
att kommunfullmäktige godkänner Årsredovisning 2022 för Malmö stad, 
 
att kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet åt kommunstyrelsen, nämnder och 
beredningar samt andra av kommunfullmäktige tillsatta organ avseende deras förvaltning av 
kommunens medel samt 
 
att kommunfullmäktige lägger med beaktande av ”Synpunkter och iakttagelser” 
årsredogörelsen för år 2022 till handlingarna. 
 
 
Revisionskollegiets ordförande Kent Andersson (S) yttrar sig över revisionsberättelsen 
beträffande Malmö stads verksamhet för år 2022. Kent Andersson (S) redogör härvid 
närmare för granskningen av 2022 års verksamhet. 
 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S), Roko Kursar (L) och Janne Grönholm (MP) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut med de redaktionella ändringar i årsredovisningen som 
gjorts efter att ärendet behandlades i kommunstyrelsen. 
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Under överläggningen i ärendet yttrar sig även Gunilla Ryd (V), Emma-Lina Johansson (V), 
Anton Sauer (C), Anton Skans (V), John Eklöf (M), Sara Wettergren (L), Sedat Arif (S), 
Juan-Tadeo Espitia (S), Nicola Rabi (M) och Magnus Olsson (SD). 
 
Ordföranden konstaterar att det bara föreligger bifallsyrkanden till framställda förslag och 
finner att kommunfullmäktige beslutat att bifalla förslagen.  

Reservationer och särskilda yttranden 
Till kommunfullmäktiges beslut har Anders Skans (V) inkommit med ett särskilt yttrande. 
Det särskilda yttrandet intas som bilaga 8 till kommunfullmäktiges protokoll. 
 
Till kommunfullmäktiges beslut har Håkan Fäldt (M) inkommit med ett särskilt yttrande. 
Det särskilda yttrandet intas som bilaga 9 till kommunfullmäktiges protokoll. 

Beslutet skickas till  
Samtliga nämnder och bolagsstyrelser 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 230315 §76 med reservation från (M+C) muntlig reservation 

från (SD) och särskilt yttrande från (V) och (SD) 
• Ändringar i årsredovisningen efter KS 230315 
• Förslag till beslut KSAU 230306 § 104 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230306 Årsredovisning 2022 Malmö stad 
• Årsredovisning 2022 Malmö stad 
• Årsredogörelse 2022 
• Revisionsberättelse 2022 
• Bilaga 1 Granskningsrapporter och revisionsberättelser 
• Bilaga 2 Granskningsrapporter och revisionsberättelser 
• Förslag till beslut angående revisionsberättelse för 2022 
• Iakttagelser och synpunkter avseende 2022 års revision av Malmö stad 
• Granskning av Malmö stads årsredovisning 2022 
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§ 78 Uppföljning av intern kontroll 2022 

STK-2023-155 
 
Sammanfattning 
Intern kontroll är ett av flera sätt för en organisation att säkra och utveckla verksamhetens 
kvalitet och att säkerställa att grunduppdraget och de kommunala målen uppnås. Att 
utveckla system och metoder för att förbättra den interna kontrollen är ett ständigt 
pågående förbättringsarbete. I ärendet görs en bedömning av utvecklingen av kommunens 
samlade system för intern kontroll. 
  
En del i arbetet med att utveckla intern kontroll är årliga kommungemensamma 
granskningsområden. Under 2022 har granskningar gjorts som avser sociala medier, 
barnrätt och löneskulder. I ärendet redogörs för utfallet av granskningarna liksom det 
övergripande resultatet av årlig självskattning av arbetet med intern kontroll. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige godkänner rapporten Uppföljning av intern kontroll 2022. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
  

Beslutet skickas till  
Samtliga nämnder och bolag 
Revisorskollegiet 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 230315 §77 
• Förslag till beslut KSAU 230306 § 103 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230306 Uppföljning av intern kontroll 2022 
• Bilaga 1 - Uppföljning av intern kontroll 2022 
• Bilaga 2 - Självskattning arbete med intern kontroll 2018-2022 
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§ 79 Detaljplan för del av fastigheten Rosengård 131:25 i Jägersro i 
Malmö (Dp 5671) 

STK-2023-252 
 
Sammanfattning 
Stadsbyggnadsnämnden har beslutat att godkänna förslag till detaljplan och översänder 
densamma till kommunfullmäktige för antagande. Detaljplanen avviker från 
översiktsplanen genom att omfatta kvartersmark för bostäder inom område som i 
översiktsplanen är utpekat som befintlig park och natur (Ögårdsparken). Syftet med 
planförslaget är att möjliggöra för LSS-boende att uppföras i en lugn miljö. Marken är i 
dagsläget detaljplanelagd som parkeringsplats och redan ianspråktagen för tillfällig 
bebyggelse och parkering. 
  
Stadskontoret föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att anta detaljplanen. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige antar detaljplan för del av fastigheten Rosengård 131:25 i 
Jägersro i Malmö (Dp 5671). 

   

Beslutsgång 
Arwin Sohrabi (S), Roko Kursar (L) och Isabel Enström (MP) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
  
Tony Rahm (M), Anton Sauer (C) och Anfal Mahdi (V) ändringsyrkar att det maximalt ska 
byggas fem lägenheter i LSS-boendet i enlighet med Socialstyrelsens rekommendationer 
istället för sex lägenheter. 
  
Arwin Sohrabi (S) yrkar avslag på Tony Rahms (M), Anton Sauers (C) och Anfal Mahdis 
(V) ändringsyrkande. 
  
Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 
  
Ordföranden ställer proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut mot bifall 
till Anfal Mahdis (V), Anton Sauers (C) och Tony Rahms (M) ändringsyrkande och finner 
att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut. 
  
Omröstning begärs. Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. De 
ledamöter som vill bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut röstar ja, de ledamöter som 
vill bifalla Anfal Mahdis (V) med fleras ändringsyrkande röstar nej. Vinner nej har 
kommunfullmäktige beslutat att bifalla ändringsyrkandet. Omröstning genomförs med 
omröstningsapparat och utfaller med 36 ja-röster mot 24 nej-röster. Voteringslista 1, bilaga 
10. Kommunfullmäktige har således beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
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Reservationer och särskilda yttranden 
Till kommunfullmäktiges beslut har Anton Sauer (C) inkommit med ett särskilt yttrande. 
Det särskilda yttrandet intas som bilaga 11 till kommunfullmäktiges protokoll. 
  
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler Anders Skans (V)  gruppreservation.  
  
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler Håkan Fäldt (M) gruppreservation.  
  
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler Anton Sauer (C)  gruppreservation.  
  

Beslutet skickas till  
Stadsbyggnadsnämnden 
Servicenämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Miljönämnden 
Avdelningschef Omvärld och näringsliv, Stadskontoret 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 230412 § 99 med särskilt yttrande (M+C) och reservation (V) 
• Förslag till beslut KSAU 230320 § 120 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230320 Detaljplan för del av fastigheten Rosengård 

131:25 i Jägersro i Malmö (DP 5671) 
• Dp 5671 Planbeskrivning godkännande 
• Dp 5671 Plankarta godkännande 
• Dp 5671 Samrådsredogörelse 
• Dp 5671 Utlåtande efter granskning 
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 230126 § 18 med Särskilt yttrande (V) 
• Tjänsteskrivelse från stadsbyggnadskontoret 
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§ 80 Uppdrag budget 2021 - Utveckla och förbättra arbetet med en 
serviceinriktad myndighetsutövning 

STK-2023-148 
 
Sammanfattning 
I kommunfullmäktiges budget för 2021 inom ramen för Stadsutveckling och klimat gavs 
kommunstyrelsen i uppdrag att tillsammans med berörda nämnder utveckla och förbättra 
arbetet med en serviceinriktad myndighetsutövning. I kommunstyrelsens direktiv tillkom 
uppdraget avseende målsättningar för myndighetsutövning och bildandet av 
referensgrupper. Stadskontoret redovisar i ärendet en slutrapport. Stadskontoret har lett 
arbetet tillsammans med representanter för arbetsmarknads- och socialförvaltningen, 
miljöförvaltningen, stadsbyggnadskontoret, fastighets- och gatukontoret och 
serviceförvaltningen har varit involverade i arbetet. Stadskontoret föreslår att rapporten 
läggs till handlingarna. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige lägger rapporten till handlingarna. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S), Jenny Bengtsson (SD) och Roko Kursar (L) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Under överläggningen i ärendet yttrar sig även Anton Sauer (C), Håkan Fäldt (M) och 
Emelie Nyman (C). 
 
Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 
  

Reservationer och särskilda yttranden 
Till kommunfullmäktiges beslut har Håkan Fäldt (M) inkommit med ett särskilt yttrande. 
Det särskilda yttrandet intas som bilaga 12 till kommunfullmäktiges protokoll. 

Beslutet skickas till  
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Miljönämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
Servicenämnden 
Stadskontoret, avdelningen omvärld och näringsliv 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 230412 § 100 med särskilt yttrande (M+C) 
• Förslag till beslut KSAU 230403 § 152 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230403 Uppdrag budget 2021 - Utveckla och förbättra 

arbetet med en serviceinriktad myndighetsutövning 
• Slutrapport - Utveckla och förbättra arbetet med en serviceinriktad 

myndighetsutövning 
• Årsanalys 2021, utdrag från nämndernas redovisningar i ärendet 
• Årsanalys 2022, utdrag från nämndernas redovisningar i ärendet 
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§ 81 Översyn av föreskrifter för den kommunala arkivvården i Malmö 

STK-2022-1193 
 
Sammanfattning 
Enligt uppdrag från kommunstyrelsen har Malmö stadsarkiv i samarbete med stadskontoret 
genomfört en översyn av stadens föreskrifter för den kommunala arkivvården. Det har 
skett anpassningar till gällande föreskrifter från Riksarkivet och språket har moderniserats. I 
syfte och mening är föreskriften enhetlig med tidigare föreskrift från 23 november 2010. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige godkänner reviderat förslag till Föreskrifter för den 
kommunala arkivvården i Malmö stad att gälla från och med den 1 juni 2023. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag 
till beslut. 

Beslutet skickas till  
Malmö Stadsarkiv 
Samtliga nämnder 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 230412 § 101 
• Förslag till beslut KSAU 230327 § 136 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230327 Föreskrifter för den kommunala arkivvården i 

Malmö stad 
• Förslag till nya Föreskrifter för den kommunala arkivvården i Malmö stad 
• Föreskrifter för den kommunala arkivvården i Malmö stad 23 november 2010 
• Beslut KS 220817 § 266 
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§ 82 Revidering av ägardirektiv för Sydvatten AB 

STK-2023-220 
 
Sammanfattning 
I ärendet föreligger förslag till reviderade ägardirektiv för Sydvatten AB. Förslagen till 
revideringar rör förtydligande av bolagets soliditetsmått samt beslut om hanteringen av 
ärenden avseende placering i säkerhetsklass och ansökan om registerkontroll i fråga om 
anställning eller annat deltagande hos bolaget. Det förordas att kommunstyrelsen beslutar 
föreslå kommunfullmäktige att godkänna föreliggande förslag under de förutsättningar som 
redovisas i ärendet.  
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige godkänner förslag till reviderade ägardirektiv för Sydvatten 
AB under de förutsättningar som redovisas i ärendet. 
  

2. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att för staden ingå avtal med 
Sydvatten AB rörande säkerhetsklassning och registerkontroll. 
  

3. Kommunfullmäktige justerar paragrafen omedelbart. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag 
till beslut. 
 
Protokollet för ärendet läses upp och paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

Beslutet skickas till  
Sydvatten AB 
Sydvatten AB:s övriga ägarkommuner 
Stadskontoret, ekonomiavdelningen 
Stadskontoret, hållbarhetsavdelningen, säkerhet och beredskap 
Stadskontoret, intern ledning och stöd, juridiska enheten 
Stadskontoret, bolagsfunktionen 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 230412 § 102 
• Förslag till beslut KSAU 230403 § 151 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230403 Revidering av ägardirektiv för Sydvatten AB 
• Följebrev från Sydvatten AB – Förslag till revidering av Ägardirektiv 
• Sydvatten Ägardirektiv förslag revidering 
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§ 83 Trafikförsörjningsprogram för färdtjänst och riksfärdtjänst i Malmö
stad 2022-2024 

STK-2022-1561 

Sammanfattning 
Malmö stad har, som huvudman för kommunens färdtjänstuppdrag, en lagstadgad 
skyldighet att anta ett trafikförsörjningsprogam för färdtjänst och riksfärdtjänst. 
Programmet ska antas efter samråd med regional kollektivtrafikmyndighet. Programmet ska 
antas av kommunfullmäktige. 

Tekniska nämnden har tagit fram förslag till Trafikförsörjningsprogram för färdtjänst och 
riksfärdtjänst för perioden 2022–2024 i samråd med serviceförvaltningens enhet 
Serviceresor samt stadsjurist på fastighets- och gatukontoret. Tekniska nämnden har 
beslutat översända förslaget till Trafikförsörjningsprogram till kommunfullmäktige och 
föreslå kommunfullmäktige att anta programmet för perioden 2022–2024. 

Malmö stads funktionshinderråd samt Malmö Centrala pensionärsråd har fått möjlighet att 
yttra sig. Råden ser positivt på att brukarmedverkan och brukarnas erfarenheter beaktas i all 
planering som rör dem. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige godkänner förslag till Trafikförsörjningsprogram för
färdtjänst och riksfärdtjänst i Malmö stad för perioden 2022-2024.

2. Kommunfullmäktige översänder synpunkter från Malmö stads funktionshinderråd
och Malmö centrala pensionärsråd gällande upphandlingar av färdtjänst till tekniska
nämnden.

Beslutsgång 
Andréas Schönström  (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Under överläggningen i ärendet yttrar sig även Lisbeth Persson-Ekström (SD). 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag 
till beslut. 

Beslutet skickas till
Tekniska nämnden 
Servicenämnden 
Funktionshinderrådet 
Centrala pensionärsrådet 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 230412 § 103 med särskilt yttrande (SD)
• Förslag till beslut KSAU 230411 §165
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230411 Trafikförsörjningsprogram för färdtjänst och

riksfärdtjänst i Malmö stad 2022-2024
• Trafikförsörjningsprogram för färdtjänst och riksfärdtjänst i Malmö stad för

perioden 2022-2024
• Tekniska nämnden beslut 221130 § 290
• Tjänsteskrivelse från fastighets- och gatukontoret
• Beslut Regionala kollektivtrafikmyndigheten 220816
• Tekniska nämnden beslut 221130 § 290
• Tjänsteskrivelse från fastighets- och gatukontoret
• Trafikförsörjningsprogram för färdtjänst och riksfärdtjänst i Malmö stad för

perioden 2022-2024
• Remissvar från Malmö stads funktionshinderråd
• Bilaga - Minnesanteckningar diskussionsmöte 221107
• Remissvar från Malmö centrala pensionärsrådet
• Remissvar från PRO Samorganisation i Malmö
• Remissvar från SPF Seniorerna Malmö
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§ 84 Reviderade riktlinjer för färdtjänst i Malmö stad

STK-2021-1323 

Sammanfattning 
Färdtjänst är en särskild del av kollektivtrafiken, och regleras i lag (1997:736) om färdtjänst 
samt lag (1997:735) om riksfärdtjänst. Som komplement till lagstiftningen kan en kommun 
utfärda regelverk för de områden som lagen inte reglerar.  

Tekniska nämnden har beställaransvar för färdtjänst och riksfärdtjänst i Malmö stad, i 
vilket ingår ansvar för finansiering och regelsystem. Servicenämnden har ansvar för 
myndighetsutövning och administration av färdtjänst och riksfärdtjänst. Förslagen har 
utformats i samråd med företrädare för serviceförvaltningens enhet för serviceresor. 

Riktlinjer för färdtjänst ska beslutas av kommunfullmäktige. Tekniska nämnden har 
beslutat föreslå kommunfullmäktige att anta de omarbetade förslagen till riktlinjer och 
taxevillkor för färdtjänst samt för riksfärdtjänst, som ska ersätta de nuvarande.  

Tekniska nämnden har för egen del beslutat om tillämpningsanvisningar, under 
förutsättning av kommunfullmäktiges beslut om riktlinjer. Tillämpningsanvisningarna 
bifogas i ärendet för kännedom. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige antar "Riktlinjer för färdtjänst i Malmö stad", med
kommunledningens förslag till ändring av punkt 5.11, att gälla från och med den 1
september 2023.

2. Kommunfullmäktige antar "Riktlinjer för riksfärdtjänst i Malmö stad" att gälla från
och med den 1 september 2023.

Beslutsgång 
Andréas Schönström (S), Isabel Enström (MP) och Roko Kursar (L) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts 
förslag till beslut. 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut 
mot kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut och finner att kommunfullmäktige 
beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut. 
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Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Håkan Fäldt (M) gruppreservation. 

Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Anton Sauer (C) gruppreservation. 

Beslutet skickas till
Servicenämnden 
Tekniska nämnden 
Malmö centrala pensionärsråd 
Malmö stads funktionshinderråd 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 230412 § 104 med muntlig reservation (M+C)
• Förslag till beslut KSAU 230411 §166
• Kommunledningens förslag till ny formulering av punkt 5.11 i Riktlinjer för

färdtjänst i Malmö stad
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230411 Reviderade riktlinjer för färdtjänst i Malmö stad
• Ärendet utgår KSAU 211129 §705
• Ärendet utgår KSAU 211122 §682
• Tekniska nämnden beslut 210929 § 330
• Tjänsteskrivelse från fastighets- och gatukontoret
• Tillämpningsanvisningar för färdtjänst och riksfärdtjänst i Malmö stad
• Remissvar från Malmö centrala pensionärsråd
• Remissvar från Malmö stads råd för funktionshinderfrågor
• Riktlinjer för färdtjänst efter rådens synpunkter med kommentarer 2106
• Riktlinjer för riksfärdtjänst efter rådens synpunkter med kommentarer 2106
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§ 85 Motion av John Roslund (M), Tony Rahm (M) och Helena Nanne (M)
om förstahandskontrakt för våldsutsatta kvinnor 

STK-2021-416 

Sammanfattning 
Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige beslutar att uppdra till kommunstyrelsen att 
tillsammans med MKB utreda möjligheterna att i samarbete med Malmös kvinnojourer 
avsätta ett lämpligt antal förstahandskontrakt för våldsutsatta kvinnor. 

I beredningen har arbetsmarknads- och socialnämnden och MKB Fastighets AB getts 
möjlighet att yttra sig. Arbetsmarknads- och socialnämnden föreslår att motionen bifalles 
med vissa tillägg, exempelvis att frågan bör utredas i ett vidare perspektiv riktat mot fler 
grupper. Arbetsmarknads- och socialnämnden framför även att nämnden bör ingå i en 
eventuell utredning. MKB Fastighets AB framför att förtur för olika grupper skulle kräva 
ständiga avvägningar och försvåra en rättssäker tilldelningsprocess. De framför även att en 
eventuell utredning bör ta ställning till om de bostadslösningar som motionen efterlyser 
kan finnas inom ramen för de sociala lägenheter som årligen lämnas från MKB och andra 
fastighetsbolag.  

Stadskontoret bedömer att en eventuell utredning om förstahandskontrakt till våldsutsatta 
kvinnor bör ta hänsyn till de synpunkter som arbetsmarknads- och socialnämnden och 
MKB Fastighets AB framför i sina yttranden. Stadskontoret bedömer även att 
arbetsmarknads- och socialnämnden tillsammans med MKB Fastighets AB är bäst lämpade 
att genomföra en eventuell utredning då de besitter olika former av specialistkompetens 
som rör frågan.  

Förslaget är att motionen bifalles om en utredning av förstahandskontrakt för våldsutsatta 
kvinnor och att arbetsmarknads- och socialnämnden tillsammans med MKB Fastighets AB 
ges i uppdrag att utreda frågan på sätt som redovisas i ärendet. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige bifaller motion av John Roslund (M), Tony Rahm (M) och
Helena Nanne (M) om förstahandskontrakt för våldsutsatta kvinnor.

2. Kommunfullmäktige ger arbetsmarknads- och socialnämnden i uppdrag att
tillsammans med MKB Fastighets AB utreda frågan på sätt som redovisas i ärendet.

Beslutsgång 
Sedat Arif (S), Jacqueline Maly (SD), Janne Grönholm (MP), Joel Laguna Ascacivar (L) och 
John Roslund (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut om att bifalla 
motionen.  
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Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutat att bifalla 
kommunstyrelsens förslag till beslut om att bifalla motionen. 

Beslutet skickas till
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
MKB Fastighets AB 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 230412 § 111
• Förslag till beslut KSAU 230411 §167
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230411 Motion av John Roslund (M), Tony Rahm (M)

och Helena Nanne (M) om  förstahandskontrakt för våldsutsatta kvinnor
• Motion av John Roslund (M), Tony Rahm (M) och Helena Nanne (M) om

förstahandskontrakt för våldsutsatta kvinnor
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 210826 § 247
• Remissvar från arbetsmarknads- och socialnämnden
• Remissvar från MKB Fastighets AB
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§ 86 Motion av Niels Paarup-Petersen (C) och Charlotte Bossen (C) om
att ge förtur i bostadskön till personer som bor på skyddat boende 

STK-2019-425 

Sammanfattning 
Niels Paarup-Petersen (C) och Charlotte Bossen (C) föreslår i motionen att uppdra åt de 
kommunalt ägda bostadsbolagen att ge förtur i lägenhetskön till våldsutsatta som befinner 
sig på skyddat boende och inte kan återgå till sitt hem på grund av våldet. Motionen har 
remitterats till arbetsmarknads- och socialnämnden, tekniska nämnden och MKB 
Fastighets AB för yttranden. Tekniska nämnden har avstått från att yttra sig, MKB 
Fastighets AB ser inte skäl att särskilt reglera situationen för denna grupp utan den bör 
rymmas inom det åtagande som MKB redan har. Arbetsmarknads- och socialnämnden 
anser att det är skäligt att personer som utsatts för våld i nära relation och som befinner sig 
på skyddade boenden eller andra tillfälliga boenden och inte kan återgå till sitt hem på 
grund av våldet ska kunna få förtur till en lägenhet hos MKB. Nämnden anser att frågan 
om vilka villkor i övrigt som ska gälla för förtur behöver utredas vidare.  

Den samlade bedömningen är att de remissinstanser som yttrat sig om motionen inte är 
överens om det behövs förtur i bostadskön eller inte för målgruppen. Arbetsmarknads- och 
socialnämnden uttrycker i sitt yttrande att frågan behöver utredas vidare. Förslaget är att 
motionen anses besvarad med vad som redovisats i ärendet.  

I ett liknande initiativ inom verksamhetsområdet, Motion av John Roslund (M), Tony 
Rahm (M) och Helena Nanne (M) om förstahandskontrakt för våldsutsatta kvinnor (STK 
2021-416), är förslaget att arbetsmarknads- och socialnämnden, tillsammans med MKB 
Fastighets AB ges i uppdrag att utreda frågan om förstahandskontrakt för våldsutsatta 
kvinnor. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige anser motion av Niels Paarup-Petersen (C) och Charlotte
Bossen (C) om att ge förtur i bostadskön till personer som bor i skyddat boende
besvarad med vad som redovisats i ärendet.

Beslutsgång 
Sedat Arif (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut om att motionen ska 
anses besvarad med vad som redovisats i ärendet. 

Anton Sauer (C) yrkar bifall till motionen. 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut om att 
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motionen ska anses besvarad med vad som redovisats i ärendet mot bifall till motionen och 
finner att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Anton Sauer (C) gruppreservation. 

Beslutet skickas till
Niels Paarup-Petersen (C) 
Charlotte Bossen (C) 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Tekniska nämnden 
MKB Fastighets AB 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 230412 § 112 med muntlig reservation (C)
• Förslag till beslut KSAU 230411 §168
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230411 Motion av Niels Paarup-Petersen (C) och

Charlotte Bossen (C) om att ge förtur i bostadskön till personer som bor på skyddat
boende

• Motion av Niels Paarup-Petersen (C) och Charlotte Bossen (C) om att ge förtur i
bostadskön till personer som bor på skyddat boende

• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 190521 §160 med Särskilt yttrande (V)
och Reservation (SD) och (M+C)

• Remissvar från arbetsmarknads- och socialnämnden
• Tekniska nämnden beslut 190424 §109
• Remissvar från tekniska nämnden
• Remissvar från MKB Fastighets AB
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§ 87 Motion av Anders Skans (V) om stöd till Fossilnedrustningsavtalet,
Fossil Fuel Non-Proliferation Treaty 

STK-2021-1308 

Sammanfattning 
Motionären Anders Skans (V) har lagt fram en motion till kommunfullmäktige om att ge 
stöd till Fossilnedrustningsavtalet, Fossil Fuel Non-Proliferation Treaty. I motionen 
föreslås det att kommunfullmäktige ska besluta att Malmö stad formellt stödjer initiativet, 
uppmanar Sveriges regering att stödja initiativet samt bekräftar sitt pågående arbete med att 
nå Parisavtalets mål och i enlighet med avtalet lovar att uppfylla sin proportionerliga 
minskning av växthusgaser. 

I ärendet redovisas yttrande från miljönämnden, tekniska nämnden, 
stadsbyggnadsnämnden och servicenämnden. Med hänvisning till dessa yttrande föreslår 
stadskontoret att motionen ska avslås. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige avslår Anders Skans (V) motion om stöd till
Fossilnedrustningsavtalet, Fossil Fuel Non-Proliferation Treaty med hänvisning till
vad som redovisas i ärendet.

Beslutsgång 
Frida Trollmyr (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut om att motionen ska 
avslås. 

Anders Skans (V) och Gunilla Ryd (V) yrkar bifall till motionen. 

Isabel Enström (MP) yrkar bifall till motionens första och andra att-sats och att den tredje 
att-satsen ska anses besvarad med vad som anförs i ärendet. 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

Ordförande ställer först proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag till 
beslut avseende första och andra att-satsen (att första och andra att-satsen ska avslås) mot 
bifall till första och andra att-satsen och finner att kommunfullmäktige beslutat att bifalla 
kommunstyrelsens förslag avseende första och andra att-satsen (att avslå första och andra 
att-satsen). Ordföranden ställer därefter proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag 
avseende tredje att-satsen (att tredje att-satsen ska avslås), mot bifall till den tredje att-
satsen och att den tredje att-satsen ska anses besvarad med vad som anförs i ärendet och 
finner att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut 
avseende den tredje att-satsen (att tredje att-satsen ska avslås). 
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Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Anders Skans (V) gruppreservation. 

Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Mohammed Yassin (MP) 
gruppreservation. 

Beslutet skickas till
Motionären Anders Skans (V) 
Miljönämnden 
Tekniska nämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Servicenämnden 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 230412 § 106 med muntlig reservation (V) och (MP)
• Förslag till beslut KSAU 221010 § 548
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 221010 Motion av Anders Skans (V) om stöd till

Fossilnedrustningsavtalet, Fossil Fuel Non-Proliferation Treaty
• Ärendet utgick KS 230118 §25
• Motion av Anders Skans (V) Stöd till Fossilnedrustningsavtalet, Fossil Fuel Non-

Proliferation Treaty
• Tekniska nämnden beslut 220426 § 113 med muntlig Reservation (M), (SD) och

(MP) och Reservation (V)
• Remissvar från tekniska nämnden
• Miljönämnden beslut 220419 § 84 med muntlig Reservation (S) och Reservation (V)
• Remissvar från miljönämnden
• Servicenämnden beslut 220329 § 38 med muntlig Reservation (V)
• Remissvar från servicenämnden
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 220323 § 85 med Särskilt yttrande från (L) och

muntlig Reservation från (V), (S) och (MP)
• Remissvar från stadsbyggnadsnämnden

37



§ 88 Valförslag och avsägelser

STK-2023-525 

Sammanfattning 
Efter kommunfullmäktiges sammanträde den 23 mars 2023 har följande avsägelser från 
politiska uppdrag kommit in: 

• Christer Arkemyr (SD), nämndeman Malmö tingsrätt, entledigas från och med den
16 maj 2023 (2023-03-28)

• Lars-Erik Lövdén (S), ledamot (samt ordförande) MKB Fastighets AB (2023-04-17)

Valberedningen föreslår vid sitt sammanträde den 25 april 2023 att kommunfullmäktige 
väljer respektive nominerar:  

• Therese Lindberg (S) till nämndeman i Malmö tingsrätt för perioden till och med
den 31 december 2023, efter Aboud Aylas (S) som avsagt sig uppdraget.

• Per Håkan Linné (L) till lekmannarevisorssuppleant i Boplats Syd AB för
verksamhetsåren 2023–2026, på platsen som kommunfullmäktige lämnade vakant
den 2 februari 2023.

• Per Håkan Linné (L) till revisorssuppleant i stiftelsen Malmö Sommargårdar för
verksamhetsåren 2023–2026, efter Claes Forsberg Carlsson (S) som valdes till
ordinarie revisor av kommunfullmäktige den 2 mars 2023.

• Leif Jakobsson (S) till ledamot (samt ordförande) i MKB Fastighets AB från och
med årsstämman 2023 till och med årsstämman 2027, efter Lars-Erik Lövdén (S)
som avsagt sig uppdraget.

• Jeton Abazi (S) till ersättare i MKB Fastighets AB från och med årsstämman 2023
till och med årsstämman 2027, efter Leif Jakobsson (S) som nu väljs till ledamot
(samt ordförande).

• Agnes Svenning (L) till nämndeman i Malmö tingsrätt för perioden till och med
den 31 december 2023, efter Rune Andersson (L).

• Ingela Moraeus (C) till nämndeman i Malmö tingsrätt för perioden till och med den
31 december 2023, efter Lars J Eriksson (C) som avsagt sig uppdraget.

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige godkänner avsägelserna i enlighet med vad som redovisats i
ärendet.

2. Kommunfullmäktige godkänner val samt nomineringar till politiska uppdrag i
enlighet med vad som redovisats i ärendet.

3. Kommunfullmäktige justerar paragrafen omedelbart.
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Beslutsgång 
Björn Gudmundsson (S) yrkar bifall till valberedningens förslag med den justeringen att 
avsägelsen och valen avseende MKB Fastighets AB även ska avse MKB Net AB. 

Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutat att bifalla valberedningens 
justerade förslag. 

Protokollet för ärendet läses upp och paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

Beslutet skickas till
Berörda förtroendevalda 
Boplats Syd AB 
HR-service 
Förtroendemannaregistret 
Malmö tingsrätt 
MKB Fastighets AB 
MKB Net AB 
Stiftelsen Malmö Sommargårdar 

Beslutsunderlag 
• Valberedningens förslag till beslut 230425 Valförslag och avsägelser
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§ 89 Anmälan av inkomna skrivelser till kommunfullmäktiges
sammanträde den 27 april 

Sammanfattning 
Anmälan av inkomna skrivelser till kommunfullmäktiges sammanträde den 27 april 2023. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige lägger informationen till handlingarna.

Anmälningar 
• STK-2023-666-2  Målstyrning Fördjupad granskning
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§ 90 Anmälan av inkomna ärenden som ännu inte underställts
kommunfullmäktiges prövning 

STK-2023-63 

Sammanfattning 
Efter kommunfullmäktiges sammanträde den 23 mars 2023 har det till kommunfullmäktige 
inkommit ärenden som ännu inte underställts kommunfullmäktiges prövning. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige lägger anmälan av inkomna ärenden som ännu inte
underställts kommunfullmäktiges prövning till handlingarna.

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse KF 230427 Anmälan av inkomna ärenden som ännu inte

underställts kommunfullmäktiges prövning
• Rapport KF 230427
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§ 91 Interpellation från Marek Lakatos (V) till Katrin Stjernfeldt Jammeh
(S) om kommunalt ansvar för brottsförebyggande arbete

STK-2023-276 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade vid sammanträdet 2023-03-03, § 43, medge Marek Lakatos 
(V) att till kommunstyrelsens ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) få framställa en
interpellation om kommunalt ansvar för brottsförebyggande arbete.

Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) besvarar interpellationen. 

Under interpellationsdebatten yttrar sig även Marek Lakatos (V), Lars-Johan Hallgren (SD), 
Ingrid Gunnarsson (M) och Sedat Arif (S). 

Beslutsunderlag 
• Svar på interpellation om kommunalt ansvar för brottsförebyggande arbete
• Interpellation från Marek Lakatos (V) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om

kommunalt ansvar för brottsförebyggande arbete
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§ 92 Interpellation från Jacqueline Maly (SD) till Sedat Arif (S) om resultat
på olika arbetsmarknadsprojekt 

STK-2023-466 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade vid sammanträdet 2023-04-05, § 63, medge Jacqueline Maly 
(SD) att till arbetsmarknads- och socialnämndens ordförande Sedat Arif (S) få framställa en 
interpellation om resultat på olika arbetsmarknadsprojekt. 

Sedat Arif (S) besvarar interpellationen. 

Under interpellationsdebatten yttrar sig även Jacqueline Maly (SD), Amani Loubani (S), Joel 
Laguna Ascacivar (L) och John Roslund (M). 

Beslutsunderlag 
• Svar på interpellation om resultat på olika arbetsmarknadsprojekt
• Interpellation från Jacqueline Maly (SD) till Sedat Arif (S) om resultat på olika

arbetsmarknadsprojekt
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2023-04-21 

Genom mitt uppdrag i direktionen för Räddningstjänsten Syd var vi ute på en rundresa i 
verksamheten. Under denna rundresa fick vi en dragning av förutsättningarna och behovet av 
deltidsbrandmän. Det är medborgare som har en huvudarbetsgivare och som vid sidan av detta 
är deltidsbrandman. Denna form är en anställning men inte med samma krav som en 
heltidsbrandman, inställelsetiden är för en heltidsbrandman 90 sek medan den är fem minuter 
för en deltidsbrandman. 

Systemet bygger på frivillighet och ett godkännande från sin huvudarbetsgivare. I vissa delar av 
Räddningstjänsten Syds förbundsverksamhet råder det brist på deltidsbrandmän. En stor del av 
denna brist handlar om att en del huvudarbetsgivare säger nej till sina anställda att ställa upp 
som deltidsbrandmän. Tyvärr kan vi konstatera att bland de som säger nej är kommunerna inom 
förbundet överrepresenterade.  

Det är otroligt märkligt att Malmö stad aktivt säger nej till att anställda får ställa upp som 
frivilliga i ett kommunalförbund där kommunen själv är medlem och därmed i stället aktivt 
borde stödja anställda som vill ställa upp som frivilliga deltidsbrandmän. 

Med anledning av ovan vill jag ställa följande fråga till ansvarigt kommunalråd, Anders Rubin: 

Vilka riktlinjer måste ändras inom kommunen så att våra anställda kan ställa upp som 

deltidsbrandmän?  

Tony Rahm (M) 

Fråga

Bilaga 1



Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.se

 Fråga kommunfullmäktige 
Via olika medier bland annat Sydsvenskan den 20 april kunnat läsa följande ”Halvklass, lärare och 
elevassistenter ryker i skolbesparingar”. I Malmö har minst tio skolor hört av sig till facket Sveriges 
lärare och berättat om besparingar till hösten. Aldrig nånsin har det varit så många. 

– Det brukar mer vara enstaka skolor som behöver spara. Så här brett över hela Skolmalmö, det har
vi aldrig sett, säger Johan Åström som har jobbat fackligt i åtta år.

Exempel på besparingar som planeras: På ett par skolor tillsätter man inte en vakant skolledartjänst. 
På en annan försvinner två elevassistenter. På en tredje slår man ihop klasser. På en fjärde minskar 
man på sitt system med två lärare i klassrummet. Vissa skolor höjer undervisningstiden för lärarna. 

Den här typen av uppgifter skapar oro bland både elever, föräldrar och anställda. Med tanke på vad 
styret tidigare sagt och lovat kopplat till nedskärningar inom skolverksamheten, börjar man undra om 
det bara var lögner. 

 Med anledning av ovan vill jag ställa en fråga till skolkommunalrådet Sara Wettergren (L) 

Hur kommer du som ansvarigt kommunalråd agera för att säkerställa att styrets nedskärningar inte 
försämrar verksamheten?  

______________________ 

Magnus Olsson (SD) 

Bilaga 2
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Vänsterpartiet

Fråga
Till kommunstyrelsens ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S)

I mars 2019meddelade Socialdemokraterna stolt att de beslutat att Malmö som första
nordiska stad ska anslutas till FN-initiativet The Shift – en global rörelse under ledning av
FN:s speciella rapportör för rätten till bostad, Leilani Farha.

Att signera The Shift skulle innebära att sända en stark signal till marknaden att bryta
utvecklingenmed kraftigt höjda hyror och utförsäljning av hyresrätter och verka för att
bostäder ska bli mer åtkomliga för låg- ochmedelinkomsttagare.

Det var en helomvändning från tre år tidigare, då S ochMP tillsammansmed den övriga
borgerligheten genomförde just en utförsäljning avMKBs bestånd på Rosengård för att
bilda det nya bolaget Rosengårds fastigheter, där MKB blevminoritetsägare.

Försäljning av 1650 lägenheter innebar att MKB avvecklade över hälften av sitt
bostadsbestånd på Rosengård och nästan sju procent av sitt totala bestånd i Malmö.

– Det är högerpolitik som nu Socialdemokraterna köpt. Att sälja ut allmännyttan och
privatisera bostaden kan aldrig vara en politik för jämlikhet. Privata bostadsbolag har
vinst som första och enda syfte, allmännyttan äger vi gemensamt och den har till uppgift
att bygga lägenheter med hyror där människor har råd att bo, sa Vänsterpartiets
dåvarande oppositionsråd Hanna Thomé vid tillfället.

Socialdemokraterna lovade i sin tur dyrt och heligt att det inte skulle bli några
hyreshöjningar.

Vi spolar snabbt fram tiden till april 2023. Nu vet vi att det blev det. Trots att Malmös
hyresvärdar kunnat ta ut landets nästan högsta hyreshöjningar på 5 procent, en bit över
årets snitt i landet på 4,12 procent, är de alltså inte nöjda. Bostadsjättarna Heimstaden,
Willhem, Trianon, Victoriahem ochRosengårds fastigheter kräver ytterligare en höjning
på 2 procent, som ska gälla från ochmed den 1 juli.

Min fråga till kommunstyrelsens ordförande är, vilka åtgärder för att bryta utvecklingen
med kraftigt höjda hyror som undertecknandet av The Shift innebar, planeras?

Malmö den 21/4 2023
Emma-Lina Johansson (V) oppositionsråd

Bilaga 3



Fråga

Om en företagsvänlig stad 
Till Sedat Arif  (S) 

I Malmö borde det vara lätt att starta och driva företag. Kommunen ska vara 
företagarnas bästa vän, en möjliggörare som förstår svårigheterna i att driva företag, 
och som kan lotsa företagen genom regelkrångel istället för att skapa hinder. 

Det finns många anledningar att värna ett rikt nattliv. Med evenemang på kvällar och nätter 
skapas folkliv som bidrar till trygghet, klubbar och barer skapar enkla jobb och konsertlokaler 
ger möjligheter för musiker och företag inom kultursektorn att utvecklas. Det är en investering i 
vår stad och dess utveckling. 

Utskänkningstillstånd, eller alkoholrelaterade tillstånd kan bli en utdragen och rörig process för 
Malmös företag, där det egentligen finns tydliga lagstadgade krav samt kommunala riktlinjer. 
Det borde vara enkelt att ge tydliga svar samt att ge stöd och vägledning till företagare.  

Dock så har Malmö har ett dokumenterat problem med bristande service gentemot företagare. 
Att dra ut på processen kan vara förödande för ett litet företag, i och med att det kan leda till 
förluster i kapital och brist på intäkter. Speciellt nu när många företag har det tufft ekonomiskt. 
Vi som kommun ska inte skapa ytterligare hinder, utan se restauranger, barer och nattklubbar 
som en tillgång för vår stads utveckling och vara till hjälp. 

Baserat på det ovan nämnda ställer jag frågan till kommunalråd med ansvar för arbetsmarknad 
och socialtjänst Sedat Arif  (S): 

Hur ska du verka för att förenkla och korta turerna runt utskänkningstillstånd, som i nuläget fördröjer och 
leder till förlust i kapital för företagare? 

Emelie Nyman (C)

Bilaga 4



Vänsterpartiet 

Fråga om justering av riksnormen utifrån det 
samhällsekonomiska läget 

Fråga till kommunalrådet Sedat Arif (S) 

Riksnormen bestäms varje år av regeringen och ligger till grund för det ekonomiska 
biståndet. Regeringen beslutade redan i november 2022 att samtliga delposter för 
riksnormen 2023 räknas upp med 8,6 procent utifrån de kostnadsökningarna som förekom 
och justeringen började gälla från och med januari 2023. Riksnormen för försörjningsstöd 
grundar sig på konsumentverkets senaste priskonsumtionsundersökningar och på 
regeringens prognos för konsumentprisindex (KPI).  

Dessvärre har läget förändrat sedan det beslutades av att justera riksnormen och svensk 
ekonomi har mött en hel del förändringar efter att riksnormen fastställdes för år 2023. Av 
vad som framgår av SCB:s KPI senaste undersökning har priserna för mat och alkoholfria 
drycker ökat med 20,95 procent mellan februari 2022 och februari 2023. En alarmerande 
kostnadsutveckling då matpriserna inte har ökat så mycket på ett år i Sverige sedan 1950-
talet. Förutom skenande matpriser har vi även höjda priser på dagligvaror, elpriser och 
boendekostnader. I Malmö slår civilsamhälles organisationer larm om att fler söker sig till 
dem för hjälp under krisen. Från frukostservering som går åt i högre utsträckning till att allt 
fler söker sig till matmissionen men även barnrättsorganisationer som varnar för hur krisen 
drabbar barnen. 

De malmöbor som erhåller försörjningsstöd lever redan på existensminimum att inte justera 
riksnormen utifrån det kostnadsläge som vi befinner oss i idag kommer att medföra att 
hushållen - däribland många barnfamiljer – kommer att leva under marginalerna. Därför 
krävs det att vi agerar och anpassar riksnormen utifrån rådande KPI. För att säkerställa att de 
Malmöbor som erhåller ekonomiskt bistånd ska kunna tillförsäkras en skälig levnadsnivå. 

Mot bakgrund av vad som framgår ovan. 

Vad avser arbetsmarknads och socialnämnden vidta för åtgärder för att justera riksnormen 
utifrån rådande prisökningar?  

Malmö 2023-04-24 

Anfal mahdi (V) 

Bilaga 5



Vänsterpartiet

Fråga till kommunalrådet Katrin Stjernfeldt Jammeh (S)

– Vart tog utredningen om att skapa förutsättningar för trygghetsboenden i
det befintliga beståndet av boenden och hyreslägenheter vägen?

Vänsterpartiets motionerade 2021 att kommunstyrelsen skall utredamöjligheten
att skapa förutsättningar för trygghetsboenden i det befintliga beståndet av
boenden och hyreslägenheter i Malmö. Detta för att få till stånd fler
trygghetsboende för äldre och för att kunna hålla hyrorna låga i dem.

Det är viktigt för denmed låg eller genomsnittlig pension att det finns
trygghetsboendemed lägre hyror möjliga att flytta in i när man inte längre känner
sig trygg i den egna lägenheten eller när ensamheten är ett problem.

I Malmö idag finns ett trygghetsboendemed lägre hyror, startat ur ett tidigare
serviceboende, MKB:s Havsuttern påMöllevångsgatan. Havsuttern har flera års
kötid. Behovet av trygghetsboende, med hyra möjlig att betala med en vanlig
pension, är avsevärt större än tillgången.

Motionen lyfter också att Bostadsbolaget Poseidon i Göteborg har startat flera
trygghetsboenden i sitt befintliga bestånd av hyreslägenheter från 60-80-talen.
Där hyresgästen bor kvar i sin lägenhet som får en enkel trygghetsupprustning
och där hyresgästen får tillgång till gemensamhetslokal med trygghetsvärd.
Hyran förblir dock oförändrad för hyresgästen.

Vänsterpartiets motion bifölls i kommunfullmäktige 2022-02-03. Fullmäktige
beslutade också att utredningen skulle vara klar senast den 9 december 2022.

Vad hände sen? – Blev utredningen klar? Har den lagts ner? Eller behövsmer tid
för att få fram fler trygghetsboendenmed låga hyror i Malmö?

Min fråga blir därför – Vart har utredningen om att skapa förutsättningar för
trygghetsboenden i det befintliga beståndet av boenden och hyreslägenheter
tagit vägen?

Malmö 2023-04-25 Anders Andersson (V)
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Fråga till Sara Wettergren angående förskoleverksamhet 

Idag åläggs förskolan i Malmö diverse icke pedagogisk motiverade eller lagstadgade 
lokalregler. Dessa påverkar i hög utsträckning kommunens möjlighet att bygga de förskolor 
förskoleförvaltningen vill bygga och som föräldrar vill ha, men det påverkar även fristående 
aktörers möjlighet att fortsatt driva välfungerande, högkvalitativa och omtyckta verksamheter. 

I början på förra mandatperioden meddelade Socialdemokraterna och Liberalerna att man 
kommit överens att se över riktlinjerna gällande uteytor, bland annat eftersom riktlinjerna 
förlänger transportsträckor och försvårar för verksamheter i stadens centrala delar.  

Sedan dess, har inget hänt. Riktlinjerna - som är kommunegna för Malmö och inte är 
förankrade i varken plan- och bygglagen, miljöbalken eller den pedagogiska verkligheten - 
påverkar i hög utsträckning även fristående aktörers möjlighet att bedriva förskoleverksamhet. 
Välfungerande, högkvalitativa och omtyckta förskolor möts av dålig service, orättvis 
behandling och en häxjakt om kvadratmeter, vilket riskerar att samma förskolor tvingas lägga 
ner eller väljer att lämna Malmö. 

Med anledning av följande vill jag fråga Sara Wettergren (L): 

Vilka insatser avser du som skolkommunalråd att genomföra för att säkerställa att 
välfungerande fristående aktörer kan bedriva förskoleverksamhet i Malmö? 

Linda Obiedzinski (M) 

Malmö, den 25 april 2023 

Fråga  
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Vänsterpartiet 

Särskilt yttrande 
Kommunfullmäktige 2023-04-27: Ärende 5. Årsredovisning 2022 Malmö stad 

Malmö stad redovisar ett gigantiskt överskott för 2022. Detta i en tid när vi ser stora behov inom 
verksamheterna. Vi hade behövt satsa mer inom förskola och skola för att fler barn skulle få 
möjlighet att få den kunskap de behöver för sin framtid. Hemlösheten och fattigdomen i staden är 
stor. Det behövs stora satsningar för att klara vår klimatomställning. Detta och mycket mer gör det 
till en dålig politisk styrning att stadens verksamhet går med överskott, när vi ser att behoven är så 
stora. 

Det som är själva grundproblemet i vår stad: Att vi som bor här lever helt olika liv, med helt olika 
möjligheter i livet, att vi är ojämlika och att det är politiska beslut - eller i vissa fall icke-beslut - som 
gjort det så.  

Malmö är enligt forskning - både t.ex Delmos och forskare från Malmö universitet bekräftar bilden - 
Sveriges mest segregerade storstad. Det visar sig också i årsanalysen.  

Vi som bor här lever längre i vissa områden än andra, några av oss tjänar enorma summor pengar 
med andra av oss knappt klarar existensminimum. Vissa av oss har en plats att kalla hem medan 
andra kuskar runt på soffor eller sover på stadshustrappan. Vissa av oss har barn på förskolor som 
verkligen arbetar med både genuspedagogik och lärandemål, andras ungar blir satta framför TV-
apparater medan skattepengarna går till lyxkonsumtion för bolagsägare.  

Vissa av oss klarar grundskolan med bra betyg, medan andra aldrig ens får chansen. Lärarbrist, brist 
på förskolepedagoger, hemtjänstpersonal på minutscheman, enorma underskott inom funktionsstöd, 
massiv strukturell hemlöshet, ungar som inte har någonstans att fira födelsedagar och rasism som 
slår hårt mot stora grupper av Malmöbor. Vi i Vänsterpartiet hade velat se en annorlunda årsanalys, 
en årsanalys som berättar hur staden satsat stora resurser och långsiktiga investeringar i att 
motverka ojämlikheten och segregationen - inte skattepengar till privata bolag, vare sig det gäller 
barnomsorg, äldrevård eller ordningsvakter. 

Ständiga nedskärningar inom förskola och skola innebär stora svårigheter för våra barn och unga att 
klara betygsnivåerna som krävs, antingen för att söka in på gymnasiet eller att få examen därifrån. I 
grundskolan har behörigheten till gymnasiet legat runt 80 procent de senaste åren. För 
avgångseleverna 2021/2022 syns dock en nedgång. Vad innebär en förlorad skolgång för en 
människa? Vad betyder det att förskolepedagogerna var för få och det inte hanns med att se den 
enskilda ungen? Hur ser framtiden ut när man inte kan eller vågar drömma om någonting annat? 

Precis som årsanalysen påpekar så bidrar bostadssegregationen till att social utsatthet och otrygghet 
koncentreras till vissa områden. Samtidigt sjönk antalet nybyggda bostäder under föregående år och 
styret verkar inte ha några svar på hur man ska komma tillrätta med problemet på lång sikt.  

Vi i Vänsterpartiet hade velat se ett styre med höga ambitioner för att verkligen jobba mot 
ojämlikheten i vår stad. Vi hade velat se satsningar på förskola och skola på riktigt, inte bara genom 
meningen “nedskärningarna drabbar inte verksamheterna” som upprepas gång på gång av styrets 
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Vänsterpartiet 
främsta företrädare, utan ett reellt tillskott av pengar som på riktigt tryggade våra barns framtid. 
Priset vi betalar för en budget i balans dessa år, kommer kosta oss bra mycket mer de kommande.  

Vi i Vänsterpartiet hade velat se trygga anställningar, bra arbetsmiljöer, kompetensutveckling och 
mer personal i människonära verksamheter. Vi hade velat se långsiktiga samarbeten med 
civilsamhället och utökat stöd till alla de goda krafter som verkar runt om i vår stad, för att mildra, 
hindra och motverka den ojämlikhet styret trots allt biter sig fast vid.  

Med stadens kommande anslag och den nya regeringens nedprioritering av klimat och miljöpolitiken 
ser vi med stor oro på framtiden. Sverige är inte längre en föregångare för resten av världen, den 
rollen har EU nu axlat. Därför är det extra viktigt att Malmö drar sitt strå till stacken och blir den 
föregångare som Malmö beslutat vara. 

Vi behöver göra mycket mer, vi måste öka tempot, öka vår rådighet och ta rättighetsaspekternas 
orättvisor på största allvar. 

Vi i Vänsterpartiet vill se åtgärder som minskar orättvisorna vad gäller t.ex. utsläppen i staden, då de 
högsta utsläppen uppstår i stadens mer välbärgade områden. De värsta förorenarna måste göra den 
största omställningen och betala vad det kostar! Flyg- och fordonstrafiken måste minska! 

Vi måste skapa förutsättningar så att alla kan leva hållbart, staden måste se till att det är lika lätt att 
göra rätt för alla, oberoende av var man bor och hur stor plånboken är. Gratis kollektivtrafik för alla 
skolbarn vore ett steg i denna riktning. 

Vi vill ha rådighet över vårt klimat och vår miljö, något vi kan uppnå genom gemensamt ägande av 
mark och av verksamheter med stor klimat- och miljöpåverkan, som ett eget energibolag. 

Vi vill se mer naturbaserade lösningar kopplade till våra mål, då dessa utgör den billigaste och 
effektivaste vägen framåt. Löv ska till exempel inte blåsas bort med motorverktyg, som nu i våra 
parker, lökar ska inte planteras där naturen kan ta över, vi ska inte klippa gräset över allt utan låta 
ängsväxter få ta sin plats. Vi behöver ett paradigmskifte från det vackra till det värdefulla! 

Genom sådana åtgärder och genom att låta målen inte ekonomin styra kan vi skapa de 
förutsättningar som krävs för en hållbar, rättvis och välfungerande stad för människor, klimat/miljö 
och kommande generationer. 

Malmö 2023-04-27 
Anders Skans (V) 
gruppledare 



Kommunfullmäktige 2023-04-27 
Ärende 5. Årsredovisning 2022 Malmö stad 

Malmö stad stänger böckerna med ett mycket högt resultat till följd av höga intäkter från 
markförsäljningar, statsbidrag och fler arbetade timmar i riket enligt prognos. Det är naturligtvis 
bra att Malmö stads resultatutjämningsreserv fylls på ytterligare. Samtidigt måste det konstateras 
att det sannolikt är det sista året på lång tid där den här typen av resultat kan förväntas. 

Sverige går snabbt mot en djup lågkonjunktur och den kommunala ekonomiska hushållningen 
ställs därför på sin spets. I avseendet att Malmö stad har stora tillgångar i 
resultatutjämningsreserven är Malmö väl rustat inför krisen. Men samtidigt har 
kostnadsutvecklingen på grund av politiska beslut varit helt ohållbar. Den styrande minoriteten 
har den gångna mandatperioden konsekvent budgeterat med nollresultat, trots att Sverige då 
befann sig i högkonjunktur. Detta har allt annat lika inneburit att verksamhetens kostnader har 
vuxit på ett sätt som Malmö stad nu har svårt att hantera.  

Under budgetberedningen på hösten 2022 konstaterades det att Malmö stad inför 2023 har ett 
underliggande budgetunderskott på nästan en miljard. Att använda resultatutjämningsreserven 
löser detta på kort sikt, men hjälper inte för att förändra den underliggande kostnadsutvecklingen, 
som orsakats av Socialdemokraternas politik. Faktum är att om Malmö kommunfullmäktige 
under den förra mandatperioden istället hade antagit de resultatnivåer som Moderaterna yrkat på 
hade Malmö stad under 2023 haft en budget i balans. 

Om välfärden ska kunna finansieras över tid och inte behöva drabbas av de nedskärningar som vi 
nu ser inte minst i skolan behöver Malmö stad komma tillbaka till en kostnadsutveckling som är 
hållbar. Detta kräver att Malmö kommunfullmäktige börjar ta ansvar och gör politiska 
prioriteringar som möjliggör en budgeterad resultatnivå på minst en procent årligen. 

Håkan Fäldt (M) 

Särskilt yttrande 
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Voteringslista 
Malmö stad 
Kommunfullmäktige 

Mötesdatum 
2023-04-27 

Voteringslista: § 79 
Ärende: Detaljplan för del av fastigheten Rosengård 131:25 i Jägersro i Malmö (Dp 
5671), STK-2023-252 

Voteringslist(or) 

Voteringslista 1, Bilaga 10 
Ledamot Ja Nej Avstår 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S), Ledamot Ja 
Magnus Olsson (SD), Ledamot Ja 
Emma-Lina Johansson (V), Ledamot Nej 
Andréas Schönström (S), Ledamot Ja 
John Roslund (M), Ledamot Nej 
Frida Trollmyr (S), Ledamot Ja 
Rickard Åhman Persson (SD), Ledamot Ja 
Anders Rubin (S), Ledamot Ja 
Roko Kursar (L), Ledamot Ja 
Carina Nilsson (S), Ordförande Ja 
Emelie Nyman (C), Ledamot Nej 
Lars-Johan Hallgren (SD), Ledamot Ja 
Sedat Arif (S), Ledamot Ja 
Anja Nordberg Sonesson (M), Andre vice ordförande Nej 
Tony Rahm (M), Ledamot Nej 
Anders Pripp (SD), Ledamot Ja 
Mubarik Mohamed Abdirahman (S), Ledamot Ja 
Boel Pettersson (V), Ledamot Nej 
Stefana Hoti (MP), Ledamot Frånvarande 
Amani Loubani (S), Ledamot Ja 
Linda Eklund (L), Ledamot Ja 
Bengt-Göran Svensson (S), Ledamot Ja 
Sadiye Altundal (V), Ledamot Nej 
Håkan Fäldt (M), Ledamot Nej 
Jacqueline Maly (SD), Ledamot Ja 
Juan-Tadeo Espitia (S), Ledamot Ja 
John Eklöf (M), Ledamot Nej 
Anton Sauer (C), Ledamot Nej 
Anders Skans (V), Ledamot Nej 
Shler Murad Bradostin (S), Ledamot Ja 
Haqvin Svensson (M), Ledamot Nej 
Björn Gudmundsson (S), Vice ordförande Ja 
Surra Al Sakban (MP), Ledamot Ja 
Sanna Axelsson (S), Ledamot Ja 
Gunilla Ryd (V), Ledamot Nej 
Malin Ahlström (M), Ledamot Nej 
Håkan Ask (SD), Ledamot Ja 
Arwin Sohrabi Nejad (S), Ledamot Ja 
Sara Wettergren (L), Ledamot Ja 
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Voteringslista 
Malmö stad 
Kommunfullmäktige 

Mötesdatum 
2023-04-27 

 

 

 
Ledamot Ja Nej Avstår 
Christina Wessling (S), Ledamot Ja   
Linda Obiedzinski (M), Ledamot  Nej  
Anfal Saad Mahdi (V), Ledamot  Nej  
Lisbeth Persson Ekström (SD), Ledamot Ja   
Jan Olsson (S), Ledamot Ja   
Helena Grahn (M), Ledamot  Nej  
Susanne Jönsson (S), Ledamot Ja   
Anders Andersson (V), Ledamot  Nej  
Dündar Güngör (S), Ledamot Ja   
Anders Olin (SD), Ledamot Ja   
Janne Grönholm (MP), Ledamot Ja   
Albin Schyllert (M), Ledamot  Nej  
Anders Nilsson (S), Ersättare Ja   
Marie Tanndal (S), Ersättare Ja   
Nicola Rabi (M), Ersättare  Nej  
Ingrid Anna-Lisa Gunnarson (M), Ersättare  Nej  
Bo Mats Brogren (M), Ersättare  Nej  
Jenny Bengtsson (SD), Ersättare Ja   
Bo Stefan Claesson (SD), Ersättare Ja   
Nina Jakku (V), Ersättare  Nej  
Maria Dexborg (V), Ersättare  Nej  
Isabel Enström (MP), Ersättare Ja   
Resultat 36 24 0 

 



Särskilt yttrande

Kommunfullmäktige 27-04-2023 
Ärende 7: Detaljplan för del av fastigheten Rosengård 131:25 i Jägersro i Malmö (Dp 
5671) (§ 79) 

Centerpartiet vill i detta ärende understryka den linje vi, tillsammans med andra, under en länge tid 
drivit avseende LSS-boendes utformning. Nämligen att dessa ska ha en småskalig prägel och aldrig 
får präglas av en institutionsliknande karaktär likt många av de LSS-boenden som 
Socialdemokraterna och Liberalerna har drivit igenom planer för under de senaste åren.  

LSS är en rättighetslag som ställer betydligt mer långtgående krav än annan lagstiftning. Malmöbor 
med insats enligt LSS ska säkras goda levnadsvillkor och inte bara skäliga sådana.  

Det enda värdiga är att Malmö stad med gott samvete kan styrka att lagstiftningens andemening 
följs och en helt grundläggande förutsättning för detta är att LSS-boenden i Malmö byggs 
småskaligt och hemlikt.

Anton Sauer Emelie Nyman

Med instämmande av

Kay Wictorin Martin Molin
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Kommunfullmäktige 2023-04-27 
Ärende 8. Uppdrag budget 2021 - Utveckla och förbättra arbetet 
med en serviceinriktad myndighetsutövning 

Moderaterna tycker naturligtvis att det är bra att frågan om bemötande och service mot den 
enskilde och näringsidkare vid myndighetsutövning uppmärksammas. Malmö har enligt SCB 
högst andel i landet av befolkningen i arbetsför ålder som varken arbetar eller studerar. I det läget 
är det helt avgörande att hela Malmö stads verksamhet genomsyras av en välkomnande och 
proaktivt uppmuntrande attityd jämt emot företagande och företagsetableringar. Den som vill 
starta eller utöka en verksamhet i Malmö ska mötas av en kommun som gör allt för att förenkla 
och möjliggöra.  

Det är därför beklagligt att utfallet av uppdraget är väldigt skralt. Handlingstiderna är fortsatt 
mycket långa i mycket av myndighetsutövningen och vissa indikatorer i rankingar och enkäter för 
företagsklimat till och med försämrats. Det visar att Malmö stad fortfarande har en lång resa att 
göra för att bli en kommun som präglas av ett företagsklimat som välkomnar och förenklar. Det 
är tydligt att det behövs ett större mått av politiskt ledarskap. 

Håkan Fäldt (M) 

Särskilt yttrande 
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